
Oświadczenie złożone 

przez senatora Władysława Komarnickiego 

na 57. posiedzeniu Senatu 

w dniu 8 marca 2018 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra środowiska Henryka Kowalczyka 

Szanowny Panie Ministrze! 

Od niedawna stawki za wodę i ścieki są sterowane centralnie. Taryf nie zatwierdzają już rady miast, lecz 

Państwowe Gospodarstwo Wodne „Wody Polskie”. 

Jak podaje prasa, przedsiębiorstwa wodno-kanalizacyjne biją na alarm. Do 12 marca br. muszą przekazać 

do zatwierdzenia Wodom Polskim nowe taryfy. Problem jednak w tym, że do tej pory nie ma przepisów wy-

konawczych. Nie mają więc jak tego zrobić. 

Chodzi o rozporządzenie w sprawie określania taryf, wzoru wniosku o zatwierdzenie taryf oraz warunków 

rozliczeń za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Do tej pory nie zakończyły 

się prace nad jego projektem. Ma ono zawierać nie tylko wzór wniosku taryfowego, ale również informacje o 

istotnych elementach składowych samej taryfy. Brak tego aktu prawnego sprawia, że przedsiębiorstwa wod-

no-kanalizacyjne nie będą w stanie złożyć odpowiedniego wniosku. 

W takiej sytuacji nie pozostanie nic innego jak złożyć wniosek na „starym formularzu”, korzystając jed-

nocześnie ze starego rozporządzenia taryfowego. Wówczas jednak Wody Polskie będą zobowiązane do we-

zwania do uzupełnienia lub poprawy wniosku, ale nie wiadomo, jak takie wezwanie, wobec braku nowego 

rozporządzenia, będzie wyglądało. 

W związku z powyższym bardzo proszę o informację na ten temat. 

Z wyrazami szacunku 

Władysław Komarnicki 
 


